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 Füzesgyarmat város polgármesterét, Koncz Imrét kérdeztük 
az elmúlt időszakban a településünkön történt beruhá-
zásokról, fejlesztésekről, illetve a jelen és a jövő terveiről és 
nehézségeiről.
 - Hol tartanak a beruházások, milyen fázisban vannak, 
melyek fejeződtek már be?
 - Kezdjük a már lezárult felújításokkal. Örömmel 
mondhatom, hogy a 267 M Ft-ból megvalósuló bölcsődét 
már sikerült a legfiatalabb korosztálynak átadni. A „Zöld 
Város” program részét képező könyvtár épülete is megújult 
96 M Ft-ból. Már a végén tartunk a Polgármesteri Hivatal 
fűtési energetikai korszerűsítésében, a külső hőszi-
getelésben és a nyílászárók cseréjében, ez 92 M Ft-ba 
került. Az utak kátyuzása is befejeződött.
 - Milyen szakaszban van a napközi konyha épületének a 
felújítása?
- Ez a projekt két részből áll. Az egyik a külső hőszigetelés, 
a külső nyílászárók cseréje és a teljes belső felújítás, amely 
315 M Ft-ot tesz ki, de hozzáteszem, hogy ebbe az 
önkormányzat 140 M Ft önerővel szállt be. Ennek a 
programnak augusztus közepére kellett volna készen 
lennie, de a csúszás miatt az új határidő november vége. 
Sajnálatos módon akkor sem beszélhetünk még meg-
nyitásról, mert ahogy a többi projekt esetében, itt is a 
működési engedélyeztetés legalább két hónapot vesz 
igénybe. A másik része ennek a megújulásnak a konyhai 
eszközök teljes cseréje. Ez az eszközbeszerzés közbeszerzés 
útján történt meg, s ez 35 M Ft-ba került.
 - Hogyan áll a Hunyadi és Bocskai utcák aszfaltozása?
 - A két utca esetében az Alföldvíz Zrt. kötelezett 
bennünket az ivóvízvezeték kiváltására, de ez a folyamat 
annyira elhúzódott, hogy idén csak a már meglévő zúzott 
követ kapja vissza a két utca. Mind a műszaki ellenőr, mind 
a kivitelező egyetértettek abban, hogy hagyni kell egy 
félévet ülepedni, ezért jövő tavasszal folytatják a kivitelezést 
az aszfaltozással.
 - Hol tart a nyugati elkerülő út építése?
- A munkálatok már elkezdődtek, az út még az idén, de a 
két útrészt összekötő áteresz csak jövő tavasszal lesz készen, 
ugyanis a kért árajánlatokra 50 M Ft-nál kisebb összeg nem 
érkezett be, így kiírtuk ezt is közbeszerzésre.
 - Hogyan halad a Hivatal  fűtésrendszerének geotermikus 
fűtésrendszerre való  korszerűsítése?

 - Már az előkészítéssel gondok adódtak, mert úgy 
szerettük volna, aki kivitelezi, az készítse el a terveket is, de 
sajnos ütközik a közbeszerzési törvénnyel, mert az egyik 
szolgáltatás, a másik kivitelezés, és a kettőt nem lehet 
összevonni. Magára a tervezésre ajánlatot sem kaptunk, 
mivel nyílt kiírás volt, ezért cégeket kérünk fel, hogy 
adjanak árajánlatot. 
 - Mivel fűtenek jelenleg a Hivatalban?
 - A régi konvektorokat lecseréltük, most még gázfűtés van, 
az udvari épületeket aprítékkal fűtik.
 - Milyen fázisban van a többi pályázat?
- Négy pályázatot adtunk be: belterületi utak fejlesztése, 
egy szociális bérlakás építése, a piactér felújítása és a civil 
szervezetek támogatása, ez összesen 344 M Ft. Elbírálásuk 
határideje ez év vége, kivitelezésük 2024-ben lenne. A 
probléma velük az, hogy ezeket a projekteket ez év elején a 
2021-es árakkal tervezve kellett beadni, melyek köszönő-
viszonyban sincsenek a mostani árakkal. Vagy több pénzt 
kapunk rá, vagy csökkenteni kell a pályázat tartalmát. Én 
az előbbiben bízom.
 - Van egy már lezárult beruházás: a munkásszálló. Mekkora 
az épület kihasználtsága?
 - Minimális, nyáron kereskedelmi vendégeket fogadtunk, 
de tárgyalunk több környékbeli céggel is, hogy megpró-
báljuk, ha nem is teljesen, de valamennyire feltölteni a 
szálláshelyeket.
 - Mi szerepel még a tervek között?
- Pályázatot nyújtottunk be a Tájház felújítására, ennek 
elbírálása még nem történt meg.
 - Milyen pluszköltségeket jelent a hivatalnak a rezsi 
megemelkedése?
 - A szerződésünk az MVM-mel szeptember 30-ával lejárt, 
elindítottuk a közbeszerzési eljárást, amelyre valószínűleg 
elfogadhatatlanul magas árat fogunk kapni, így maradunk a 
mostani lehetőségnél: napi áron vesszük a gázt. Mivel az 
áramra ez év végéig van szerződésünk, arra is kiírjuk a 
közbeszerzést. Az intézmények számára az áram és a gáz 
felhasználására készítettünk egy javaslatot, ha ezt betartják, 
akkor kigazdálkodható a megemelkedett rezsi. Az eddigi 
30-40 M Ft helyett jobb esetben 70 M Ft-tal, rosszabb 
esetben 150 M Ft-tal lesz több az önkormányzat közüzemi 
számlája. Ennek az a hátránya, hogy nem marad önerő a 

A nehézségek ellenére is épül, szépül a város
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 A Csánki Dezső Helytörténeti Egyesület szervezésében és 
Füzesgyarmat Város Önkormányzatának támogatásával 
2022. október 22-én szombaton rendeztük meg az I. Sárréti 
Helytörténeti Találkozót. Tervünk az volt, hogy a Nagy-
Sárrét területén helytörténettel, honismerettel foglalkozó 
civil szervezeteket egy szakmai napon lássuk vendégül 
egymás megismerése, tapasztalatok kicserélése céljából 
hagyományteremtő szándékkal. A vendégeket a Tájház 
udvarán fogadtuk, ahol egy kiállítást tekinthettek meg. 
Látogatóink Szerepről, Bucsáról, Csökmőről, Szeghalomból 
és Körösladányból érkeztek, városunkból a Református 
Egyházközség és az Unitárius Egyházközség képviseltette 
magát. Nagy örömünkre Battonyáról hazalátogatott Csák 
Imre, aki egyesületünk egyetlen élő alapító tagja. Az 
önkormányzat részéről Lánczi Csaba képviselő úr 
köszöntötte a jelenlévőket. A Tájházból a Széchenyi u. 4. 
szám elé, a Nagy-ér mellé vonultunk, ahol a falu 1479-es 
kettéosztására emlékezve „határkő” avatására került sor. Az 
avatóbeszédet Nagy László néprajzkutató-muzeológus, a 
Vésztő-Mágori Történelmi Emlékhely igazgatója tartotta, 
majd Pál Sándor 8. osztályos diák szavalta el Hegyesi János: 
Gáton innen-gáton túl című versét. Köszönetünket fejezzük 
ki Török Péter helyi műkőépítő mesternek, aki ügyünk mellé 
állva elkészítette és felállította a határkövet. Programunk a 
város központjában folytatódott, ahol a református 
templomot, Csánki Dezső emléktábláját és Hegyesi János 
helyi politikus és költő szobrát kerestük fel. Ezeken a 
helyeken Gergely Józsefné tagtársunk, gondnok asszony, 
Mészáros Zoltánné egyesületi alelnök és Furkó Sándor 
egyesületi elnök mondtak széles körű tájékoztató beszédet. 
Ezután a világhírű Galambos Hintókészítő Műhely fogadott 
bennünket. A napi programunk a Vadászházban 
folytatódott, ahol először a nagyon finom ebédet 
fogyasztottuk el, majd szakmai előadások következtek. 

Elsőként Nagy László néprajzkutató-muzeológus beszélt a 
Sárrét történetéről, majd Tóth Zoltán református 
lelkipásztor érdekes előadását hallgattuk meg az egyház 
múltjáról és jelenéről. Ezután Mészáros Zoltánné adott 
tájékoztatást egyesületünk utóbbi 2-3 évének kiadványairól, 
kiállításairól. Az igen tartalmas nap végén a vendégeknek 
emléklapokat és ajándékokat adtunk át, az utóbbi Doma 
Katalin helyi fazekas egyedi kerámiáit és Korán Ibolya 
kézműves termékeit tartalmazta. Mindannyian szép emlé-
kekkel és értékes, új barátságokkal gazdagodtunk a 
találkozó végére, és megegyeztünk a folytatásban is. Nagy 
köszönet jár minden szervezőnek és segítőnek, akik 
önzetlen munkája nélkül nem sikerülhetett volna ez a 
hagyományteremtő rendezvény.
Füzesgyarmat, 2022. november 2.                                        

I. Sárréti Helytörténeti Találkozó Füzesgyarmaton

további fejlesztésekhez. Az utóbbi években sikerült az 
önkormányzat gazdálkodását rendbe rakni, ezért sem 
tervezzük az alapvető intézmények bezárását, működésük 
korlátozását. Szerencsére ezekben az intézményekben a 
pályázatok révén megtörtént a fűtés korszerűsítése, a 
nyílászárók cseréje és a külső hőszigetelés is. Az állam sok 
pénzt vont el tőlünk, és én bízom abban, hogy ebből 
valamennyit visszakapunk. 
 - A civil szervezetek működését megnehezítette a bezárt 
Közösségi Központ. Hogyan segít az önkormányzat a 
problémájukon?
 - A Hivatal geotermikus pályázatának része a volt japán 
múzeum épületének a felújítása is: fűtésrendszer 
korszerűsítése, nyílászárók cseréje, napelemek feltelepítése. 
Ennek határideje jövő év harmadik negyedéve. Ezt a 
civilházat használhatnák az egyesületek, klubok. 

 - A megemelkedett rezsiárak miatt tud-e segíteni a 
lakosságnak?
 - A tűzifaprogram országos. Én úgy gondolom, hogy a 
lakosság közüzemi terhei nem emelkednek, ha beleférnek a 
megadott rezsikvótába. Ez a probléma leginkább a régi és 
nagy alapterületű épületeket, intézményeket sújtja. Az 
Önkormányzatnak arra lesz lehetősége, hogy azt az évi 20 
M Ft-os szociális támogatást továbbra is biztosítsa.
 - Hogyan próbál az Önkormányzat a rezsiköltséggel 
spórolni? 
 - A karácsonyi díszkivilágításról idén lemondunk, a 
többiről még nem született testületi döntés.
 Köszönjük a beszélgetést, további sok sikert kívánunk!

HJVKKI

Furkó Sándor
egyesületi elnök
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 Szabó Petrával, az évek 
óta Skóciában élő, kéz-
ápoló- és műköröm-
építő olimpiai bajnok-
kal beszélgettünk, aki a 
hosszú hétvégére láto-
gatott haza városunkba.
 - Mesélj magadról egy 
kicsit! Hogyan és mi-
lyen területen lettél 
olimpiai bajnok?
 - Szabó Petra vagyok, 
Füzesgyarmatról szár-
mazom és itt is nőt-
tem fel. A gimnáziu-
mot Gyulán fejeztem 

be, majd Békéscsabára kerültem, ahol vendéglátóipari 
szakmenedzser szakon szereztem képesítést. Már 
gyerekként nagyon szerettem kézműveskedni, érdekeltek a 
kreatív dolgok, ezért a terveim közt szerepelt a kézápoló és 
műkörömépítő iskola elvégzése. Ezt követően utam Skó-
ciába vezetett.
 - Volt-e valamilyen különösebb oka annak, hogy ezt az 
országot választottad?
 - Döntésemben segített az, hogy a bátyám már akkor évek 
óta kint élt és dolgozott. Rajta keresztül látta munkáimat a 
közösségi hálón egy szépségszalon tulajdonosa, és keresett 
meg munkalehetőséggel. 
 - Hogyan alakult külföldön a további sorsod?
 - Ebben a szépségszalonban kezdtem el dolgozni, de nem 
jöttek be a számításaim, ezért váltottam, s egy étteremben 
supervisor (teremfőnök), majd étteremvezető voltam 3 
évet. Célom továbbra is a kézápolás és műkörömépítés 
területén való tevékenykedés volt, ezért a 
vendéglátóiparban eltöltött 3 év után effelé orientálódtam. 
 - Elfogadták-e kint az itthon megszerzett bizonyítványodat 
vagy honosíttatni kellett?
- Természetesen honosítottam, de Skóciában kevésbé 
szigorúak ezek a szabályok, 1-3 napos képzéseken lehet 
részt venni ebben a szakmában, de az elhelyezkedéshez 
nem feltétel a bizonyítvány megszerzése. 
 - Hogyan jutottál arra a döntésre, hogy benevezel az 
olimpiára? 
 - A legnagyobb álmom vált valóra azzal, hogy elindultam 
ezen a versenyen, és sikerült nyernem is magyar színekben. 
Ebben a szakmában ez az egyik legnagyobb elismerés, ettől 
már csak a világbajnokság a nagyobb, de oda szinte 
lehetetlenség kijutni.
 - Hogyan zajlik egy ilyen olimpia?
 - Nem egy négyévente lebonyolított sportolimpiát kell 
elképzelni, hanem egy olyan körmös világversenyt, amit 
minden évben megrendeznek. Ez általában a világ 4 

pontján történik – Orlando, Mexikó, Németország és a 
központ London. Bárki jelentkezhet rá a szakmából, aki 
szeretné megmérettetni magát egy nemzetközi versenyen. 
Miután kitöltöm a jelentkezési lapot, befizetem a nevezési 
díjat, ami függ attól, hogy hány kategóriában és milyen 
szintre nevezek be. Ez lehet kezdő, haladó vagy profi, 14 
különböző kategóriában. Ezek technikai és díszítő 
kategóriákból tevődnek össze, én az utóbbiban tudok 
igazán kiteljesedni. A járványhelyzet alatt online rendezték 
meg a versenyt (az én kategóriám csak online működik), 
így több idő jutott a munka elkészítésére. A követelmények 
részletesen meg vannak határozva, amit pontosan be kell 
tartani, hogy elkerüljük a diszkvalifikációt. A verseny-
munkáról készült fotókat a határidő lejárta előtt fel kellett 
tölteni a megadott weboldalra, ahol a kész munkákat a világ 
minden tájáról több mint 40, a szakmai berkekben nagy 
hírű bíró pontozza.
 - Hányszor indultál az olimpián, és milyen eredményeket 
értél el?
 - Háromszor indultam. Az elsőnél még csak tapasztalatot 
szereztem. Másodjára kezdőként két kategóriában 
jelentkeztem (csak az indulhat ebbe a kategóriába, akinek 
még semmilyen nemzetközi érme, elismerése sincs), mind 
a kettőben nyertem egy arany- és egy ezüstérmet. Idén már 
a profikkal versenyezhettem, mivel már volt egy arany-
érmem. Több mint 30, országból neveztek szakmabeliek, 
innen sikerült egy bronzérmet hazavinnem. 
 - Mit csinálsz, mikor nem versenyre készülsz vagy 
versenyzel?
 - A klienseim kiszolgálása mellett rengeteget tanulok, 
legfőképpen magyaroktól, oroszoktól és ukránoktól, nekem 
ők a mérvadók. Folyamatosan képzem magam, igyekszem 
az újítások területén naprakész lenni. 
 - Sikerült-e már a vendégkörödet kiépíteni?
 - Ahogy elkezdtem ebben a szakmában dolgozni, két hó-
nap alatt az ügyfélköröm teljesen kialakult.  A kuncsajaim 
nagy része az előző munkahelyeimről: a kávézóból és az 
étteremből kerültek ki. Ők elkezdtek hozzám járni, aztán a 
többi olyan volt, mint a népmese, szájhagyomány útján 
"terjedtem". 
 - Milyen terveid vannak a jövőre nézve?
 - Szeretnék minél több versenyen részt venni, érmeket 
gyűjteni, több kategóriában indulni. Azt már tudom, hogy 
jövő februárban Düsseldoran lesz verseny, amelyen 
indulni akarok, s ezt csak a profi kategóriában tehetem 
meg. Továbbá célom, hogy tudásomat folyamatosan fej-
lesszem, tanuljak és képezzem magam. Azt is el tudnám 
képzelni, hogy oktassam ezt a szakmát, de nem egy cégnél, 
hanem magánúton.
 - Köszönjük a beszélgetést, és további sok sikert kívánunk 
neked!

Szabó Petra, az olimpiai bajnok

HJVKKI
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 Az október programokban gazdag volt intézményünkben. 
3-án az Állatok Világnapját ünnepeltük meg. Ennek 
keretében a gyerekek által behozott kedvenc háziállatokat 
lehetett megtekinteni a kosárlabdapályán, valamint külön-
böző feladatokat oldottak meg az osztályok (pl. a 
folyosókon elhelyezett QR kódos feladatok megfejtése, az 
év állatainak lerajzolása az iskolaépület előtti aszfaltra stb.) 
Ezen a délutánon a népmese napját is megtartottuk az 
iskolai könyvtárban, ahol a felsős tanulóknak mesét kellett 
illusztrálniuk.

 Október 5-én filharmónia koncerten vettek részt a 3-8. 
évfolyam tanulói a tornateremben, ahol az Alföld Quartet 
adott színvonalas műsort.
 10-én tanulóink közösségépítő sétán vettek részt, melynek 
célja 2022 lépés megtétele volt. 
 Október 10-14. között iskolánk névadójának tiszteletére 
tartottuk meg a Kossuth-hetet, melynek során különböző, 
Kossuth Lajossal kapcsolatos feladatokat kaptak az 
osztályok (totó, keresztrejtvény, kirakó). Közös éneklésre is 
sor került az 5-6. és a 7-8. évfolyamon a tornateremben, 

ahol többek között elhangzott a Kossuth-nóta. 
 A hetet 14-én, pénteken a Kossuth műsorral zártuk. Erre 
az alkalomra a hatodik évfolyam tanulói készültek 
színvonalas előadással. A műsor keretein belül megtörtént 
az elsős és ötödikes diákok ünnepélyes avatása is.
 Október 21-én, pénteken iskolánk 25 tanulójának 
lehetősége nyílt megtekinteni a Didó és Aeneas című 
operaelőadást a budapesti Eiffel Műhelyházban. Az előadás 
után a Néprajzi Múzeum interaktív kiállítását látogatták 
meg diákjaink a kísérő pedagógusokkal együtt.
 Iskolánkban október 17. és november 10. között minden a 
libák és Szent Márton körül forgott, hiszen a három hetet 
meghaladó Márton napi vigadalom nevű projekt során a 
diákoknak - amellett, hogy minden tantárgyból találkoztak 
a témával valamilyen formában -, különféle libás 
produktumokat kellett készíteniük. Október 28-án pedig 
Lúdas Matyik viadala néven játékos vetélkedőn vettek részt 
a sportcsarnokban az 5-8. évfolyam tanulói. 
 A projektzáróra az 1. a, az 1. b és a 4. a osztály tanulói 
készültek kedves műsorral, amely kellőképpen megalapozta 
a délután hangulatát, majd libaszépségverseny következett, 
amelyen az osztályok bemutatták az elkészített libájukat. 
Ezt követően különböző játékokat próbálhattak ki a 
gyerekek (pl. libateke, libaterelés, akadálypálya libasorban 
stb.). Ezen a délutánon a diákok libazsíros kenyeret és teát 
fogyaszthattak.
 A délután lampionos felvonulással zárult, amelynek során 
iskolánk minden tanulója és dolgozója az óvodás gyer-
mekekkel és szüleikkel együtt, világító mécsessel a kezük-
ben végigvonult a Kossuth utca - Erdős utca - Ady utca - 
Széchenyi utca útvonalon. 

Iskolai hírek

Orosz-Kiss Tímea

Kedves Füzesgyarmatiak!
Kedves Követőink!

 Szeretettel meghívunk mindenkit a már hagyománnyá vált 
karácsonyi felvonulásunkra és találkozónkra.
 A megszokott módon bejárjuk a várost a fényekkel fel-
díszített autónkkal, majd a megszokott helyen, a napóránál 
várunk mindenkit, aki szeretné közelebbről megtekinteni a 
fecskendőt. Lesz lehetőség fotózni, beszélgetni, ünnepelni, 
néhány felszerelést felpróbálni és kipróbálni.
Remélhetőleg az időjárás is kegyes lesz hozzánk, eső esetén 
a rendezvényt elhalasztjuk.
Időpont: 2022. december 23.
Felvonulás kezdete: 16:00
Gyülekező kezdete a napóránál: 18:00
Ünnepeljük meg együtt a karácsonyt, és zárjuk le az évet egy 
jó beszélgetéssel!

Felhívás

Üdvözlettel:
a füzesgyarmati Önkéntes Tűzoltó Egyesület csapata
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 A járvány után mozgalmas évet tölthettünk el. A kora 
tavaszi rendezvényeink után elkezdődtek a nyári prog-
ramjaink. A szünetben gyerekzsivajtól volt hangos az 
elszármazottak házának udvara. Hét alkalommal látogattak 
el hozzánk táborozó diákok. A tűzgyújtási tilalom miatt 
kürtőskalács helyett lángossal, csőrögével, fánkkal 
vendégeltük meg őket. Az egyesület tagjai közben egynapos 
kirándulásokon vettek részt a Vésztő-Mágori Emlékhelyen, 
a Csolt-monostori romkertben és a Tisza-tavon. A nyár 
végén a horvátországi Plitvicei-tavakat kerestük fel. Utunk 
során nevezetes helyeket néztünk meg: Csákvár, Varasd, 
Nagykanizsa és a székesfehérvári Bori vár.  Nem maradt el 
az egyesület 15. falusi disznótora sem. A legjelentősebb 

rendezvényünkre nagy létszámmal látogattak haza az 
elszármazottak. A tradíciók felelevenítése céljából vettünk 
részt a Kalotaszentkirályi Csipkebogyó Fesztiválon. Sok 
hagyományos tárgyat ismerhettünk meg, és élvezhettük a 
település vendégszeretetét. Az egyesületünk továbbra is 
várja haza az elszármazottakat a családi, baráti talál-
kozókra, a közös kirándulásokra.  Egyesületünk vezetői, 
tagjai köszönetet mondanak támogatóiknak: 
 Füzesgyarmat Város Önkormányzatának, a Macskási 
Tejtermelő Zrt.-nek, a Golden Pallet K.-nek és a 
magántámogatóinknak.

Beszámoló a Füzesgyarmatiak és Elszármazottak 
Baráti Köre Egyesület életéről

Galambos Katalin
az egyesület elnöke

 Lassan megjelennek az éjszakai fagyok. Ilyenkor már 
érdemes felszerelni a téli gumikat a járműveinkre. 
Anyagminőségüknek köszönhetően még kemény hidegben 
is rugalmasak maradnak, jobb tapadást biztosítanak az 
aszfalton, plusz 7 fokos átlaghőmérséklet esetén érdemes 
felszereltetni. A korábban hibamentesen működő 
akkumulátor egyetlen fagyos éjszaka alatt lemerülhet, jobb 
időben megnézetni a töltöttségi szintet, mert a dermedt 
olaj miatt a motor nehezebben indul, s az indítómotor 
jobban terheli az akkumulátort. Az elektromos rendszer 
átvizsgálása terjedjen ki a lámpákra is.  Az óraátállítás miatt 
hamarabb sötétedik, illetve egyre sűrűbben szembe-
sülhetünk korlátozott látási viszonyokkal (köd), ezért 
nagyon fontos mind a gépjárművek, mind a kerékpárok 
világításának ellenőrzése, karbantartása, szükség esetén 
cseréje. Az elöregedett ablaktörlő lapátok is tudnak gondot 
okozni, csíkot hagynak a szélvédőn. Ha romlik a látási 
viszony, nő a balesetveszély. Az ablakmosó tartályt téli 

folyadékkal kell feltölteni. A motor fagyállószintjének 
beméréséhez műszer kell, amely azonban a legtöbb 
benzinkútnál megtalálható. A motorhűtő fagyálló folya-
dékot érdemes 2-3 évente lecserélni, főleg, ha a fagyáspont 
megemelkedett. Hasznos tartozékok még a jégoldó spray, 
jégkaparó, egy kisebb hóseprű, törlőrongy, párátlanító 
spray, tartalék fagyálló folyadék, tartalék ablakmosó 
folyadék.
 Kerékpárosok esetében nagyon fontos a világító 
berendezések, fényvisszaverő eszközök megléte a jármű-
vön, illetve válasszunk világosabb, fényvisszaverő ruháza-
tot, használjunk fényvisszaverővel ellátott kiegészítőket.
 Szánjunk elegendő időt az úticélunk elérésére!

Tisztelt Járművezetők!

Balesetmentes közlekedést kíván a Szeghalmi Városi 
Baleset-megelőzési Bizottság nevében 

Borbíróné Kelemen Andrea r.tzls.

Városunk csatlakozik a takarékos önkormányzatok sorához, 
így sajnálattal értesítjük Önöket, hogy ebben az évben a 
karácsonyi díszkivilágítás gazdasági okokból elmarad.

Megértésüket köszönjük! 

Tisztelt Füzesgyarmati Lakosok!

Füzesgyarmat Város Önkormányzata
Koncz Imre polgármester

 A családsegítő munkájához nagyban hozzájárul a lakosság 
és vállalkozók felajánlása.  Az adományok nagy részét 
ezekből tudtuk biztosítani. Sokan nem tudják, milyen 
sokrétű a mi munkánk. 0-tól 100 éves korig minden 
korosztállyal foglalkozunk. Sűrűn tapasztaljuk, hogy a 
legalapvetőbb használati dolgok is hiányoznak a ház-
tartásokból. 2022-ben is nagyon sok önzetlen segítő volt 
Füzesgyarmaton, ezért így év végéhez közeledve szeretnénk 
megköszönni a támogatásokat. Továbbra is várjuk 
szeretettel, mert ami neked felesleges, másnak hasznos 
lehet!

Köszönjük!

Családsegítő

családsegítő
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A Dareh Bázis Hulladékgazdálkodási Nonprofit Zrt. tájékoztatója

   Zöldhulladék szállítása: 2022. 12. 07., szerda; Szelektív hulladék szállítása: 2022. 12. 21., szerda

 A szeptemberi Amondó újságban megjelent, lakosság 
számára összeállított betegelégedettségi kérdőívek kiér-
tékelése megtörtént.

 2022. október 31-ig a kiosztott 2000-ből 105 db 
értékelhetően kitöltött kérdőív érkezett vissza az 
egészségügyi bizottsághoz az alábbi megoszlásban:
• Dr. Imre Gábor 62 db,
• Dr. Barta Krisztina  22 db,
• Dr. Nagy Vilmos 15 db,
• Dr. Rudner Bernadett   6 db.
 
▶ Fenti adatokból megállapítható, hogy a háztartásokba 
eljuttatott példányok kb. 5%-a érkezett vissza, ami nem 
reprezentatív, általános következtetések levonására nem 
alkalmas, a válaszok csupán tájékoztatást nyújtanak 
bizonyos lakossági csoportok egyéni véleményéről.

Részletes értékelés:
▶ A rendelőbe való bejutással, háziorvostól függetlenül a 
kérdőívet kitöltő betegek 66%-a elégedetlen, csupán 12%-
nak megfelelő ez a gyakorlat. A gyermekorvosi rendelőben 
a bevezetett módszer 100%-ban bevált, a felnőtt praxisok-
nál a megvalósításon változtatni szükséges.
▶ A várakozási idővel a páciensek 72%-a elégedetlen, 
különösen Dr. Imre Gábor praxisában, ahol a mért 
eredmény 95% feletti. A kitöltők a válaszukat az orvos 
késésével indokolják, a rendelőben való várakozási idő 
több, mint egy óra. A másik három érintett praxisban ez az 
érték jellemzően 30 perc alatti.
▶ Az orvos kommunikációjával, illetve tájékoztatásával a 
kitöltők döntő többsége bizonyos szinten elégedett, kivéve 
Dr. Imre Gábor praxisát, ahol az elégedetlenségét a kitöltők 
60%-a jelezte.
▶ A gyógykezeléssel, orvosi javaslatokkal a kitöltők döntő 
többsége elégedett. A szakmai munkára és a tanácsadásra 
nem érkezett kirívó panasz.
▶ A kitöltők 10%-a van tisztában a háziorvosok által 
végzett szűrővizsgálatokkal, holott a megelőzés területén 
jelentős munka folyik minden vizsgált praxisban, maxi-
mális kihasználtsággal.
▶ Az asszisztensnők munkáját, kommunikációját, segítő-
készségét kiemelten pozitívan értékelték a kitöltők, 8 fő 
fejezte ki elégedetlenségét tevékenységükkel kapcsolatban.
▶ A válaszadók az orvosok betegekkel való viselkedését 
átlagosnak minősítik, Dr. Rudner Bernadett pácienseitől 

kitűnő minősítést kapott.
▶ A betegek 71%-a kényelmesnek tartja a gyógyszerfelírás 
telemedicinális formáját, többen jelezték, hogy szeretnék, 
ha ez a módszer a későbbiekben is elérhető lenne.
▶ Utolsó kérdésként a páciensek arról nyilatkoztak, hogy 
véleményük szerint magatartásuk együttműködő-e az 
egészségügyi ellátórendszer elvárásaival. A válaszadók 
97%-a teljes mértékben szabálykövető, az ellátást csak 
indokolt esetben veszi igénybe, rendszeresen ellenőrzi és 
időben íratja fel az állandó gyógyszereit, tájékoztatja 
orvosát a vele kapcsolatos egészségügyi eseményekről.

 Az egészségügyi ellátással kapcsolatos leggyakoribb pozitív 
vélemények:
▶ Kiemelkedőnek tartják a páciensek Dr. Barta Krisztina, 
Dr. Nagy Vilmos és Dr. Rudner Bernadett szakmai tudását, 
a házi gyermekorvos kommunikációját, kedvességét, 
elérhetőségét, emberségét.
▶ Minden vizsgált praxisban kiemelik az asszisztensnők 
munkáját, segítőkészségét, empátiáját, a rugalmas gyógy-
szerfelírást.

 Az egészségügyi ellátással kapcsolatos leggyakoribb negatív 
vélemények:
▶ Sokan nehezményezik a rendelési idő be nem tartását, az 
orvos elérhetetlenségét, különösen Dr. Imre Gábor praxisá-
ban, ami ebben a körzetben a várakozási idő meg-
nyúlásához és a zsúfoltság kialakulásához, felszínes orvos-
beteg kapcsolathoz vezet.
▶ Több válaszadó megfogalmazta a „biztonsági őr” 
tevékenységével kapcsolatos aggályait, miszerint nem 
jogosult arra, hogy a betegdokumentációt elkérje, illetve a 
páciens egészségi állapotával kapcsolatos kérdéseket tegyen 
fel. Panaszos a rugalmatlansága, illetve a várakozással 
kapcsolatos körülmények is. Adatvédelmi aggályok 
merültek fel tevékenységével kapcsolatban.
▶ Többen szorgalmazzák a szűrővizsgálatok gyakoribbá 
tételét.

▶ Kiemelték a válaszadók, hogy néha emberségesebb 
hangvétellel, nagyobb türelemmel, empátiával a több 
szinten, több sebből vérző háziorvosi ellátó rendszer sokkal 
pozitívabban értékelhető lenne a megfelelően tájékoztatott 
lakosság számára.

Az egészségügyi kérdőív értékelése

Dr. Tóth Tünde
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SzületésekHázasságkötések

Gratulálunk a gyermek születéséhez, és gratulálunk az iú pároknak!

 

2022. 11. 11. - Márta Dorottya és
           Kis Szabolcs

2022. 11. 25. - Balogh Ilona és 
           Szilágyi Imre

 

2022. 10. 24. - Sipos Dániel

 Füzesgyarmaton hagyományteremtő szándékkal 2018-ban 
szerveztük meg először a Gyermekek Világnapja című 
programunkat, figyelemfelhívó jelleggel, illetve kulturális 
céllal. 2022-ben is tudtuk folytatni a megkezdett célt. Hálás 
köszönetünket fejezzük ki Füzesgyarmat Város 
Önkormányzatának, a Békés Megyei Önkormányzatnak, a 
Szebenduo K-nek. (Szabó László), Füzes-Vízió 
Szövetkezetnek (Kovács Lajos), hogy támogatásukkal 
hozzájárultak a program megvalósításához. Köszönjük az 
együttműködést a Kossuth Lajos Általános Iskola és 
Alapfokú Művészeti Iskolának és a Füzesgyarmati 
Polgárőrségnek.
 A Margaréta Családos Egyesület folyamatosan azon 
dolgozik, hogy a füzesgyarmati közösséget segítse, idén is 
megkapta adományozási díszoklevelét a „Magyarok 

Kenyere – 15 millió búzaszem program” keretében. A 
Magyarok Kenyere – 15 millió búzaszem program a magyar 
gazdatársadalom önzetlen, segítő szándékú összefogása. 
Magyarország teljes területéről, valamint a Kárpát-
medence magyarlakta településeiről ajánlanak fel a 
gazdálkodók búzát, olyan szervezeteknek, akik rászoruló 
magyar gyermekeket, családokat segítenek határon innen 
és határon túl. A szervezetünk elnökeként mondhatom, 
hogy elkötelezettek vagyunk amellett, hogy a programmal 
is segítsük a rászoruló családokat.
 A Margaréta Családos Egyesület nevében áldott 
karácsonyt és békés, szeretetben, egészségben gazdag új 
esztendőt kívánok!

Margaréta híranyag

Kovácsné Czeglédi Mária Tünde
elnök

A véradásra hozd magaddal a személyi 
igazolványodat, a taj- és a lakcímkártyádat!

Helyszín: Közösségi Központ
Füzesgyarmat, Mátyás utca 10.

Időpont: 2022. december 28.
 (szerda)

8 órától 12 óráig
További információ: 

Suchné Szabó Edit
+36 70/7015953 
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